
 قرار بود تا سال 1392 چهار خط در نظر گرفته 
ش��ده براي اين پروژه به بهره برداري برسد اما از 
همان ابتداي كار، مش��كلات به وج��ود آمده در 
پيشرفت اين پروژه عظيم از جمله تأخير در نبود 
اعتبارات، قراردادهاي فاينانس و ده ها دليل ديگر 
اجراي آن را با تأخير بس��يار روبه رو كرد تا اينكه 
بالاخره اوايل بهمن ماه امسال خبرهايي از افتتاح 

متروي اهواز در نوروز 93 منتشر شد!
   پروژه اي با چند تاريخ افتتاح!

خبر احداث مترو در شهر پرجمعيت اهواز به دليل 
شرايط خاص آب و هوايي و حجم ترافيك شهر 
سبب ايجاد نشاط و خرسندي در بين شهروندان 
شد و براي افتتاح و بهره برداري از اين پروژه عظيم 
كه افزايش رفاه عمومي را به دنبال داشت، لحظه 
شماري مي كردند و هر سال با اميد نزديك شدن 
به زم��ان بهره برداري از قطار ش��هري در انتظار 

دريافت خبري جديد از پيشرفت كار بودند. 
در نقاط مختل��ف ش��هر، نش��انه هايي از انجام 
عمليات اجرايي به چش��م مي خورد، اما پس از 
اينكه مراحل س��اخت در زير زمين محصور شد 
و در پي آن رسانه ها در انتشار خبرهايي از روند 
دقيق اجراي پروژه دستشان خالي ماند و گاه به 
گاه خبرهاي ضد و نقيض��ي از زمان اتمام كار به 
گوش اهالي رسيد، اين مسئله به يكي از نگراني ها 

و دغدغه هاي شهروندان تبديل شد. 
 اوايل س��ال 90 پس از بحث هاي ف��راوان و ضد 
ونقيض در خصوص زمان افتتاح قطار ش��هري، 
اسماعيل فلاحي مقدم رئيس شوراي شهر اهواز 

از تخصيص بودجه، خري��داري قطارها و افتتاح 
متروي اهواز تا پايان س��ال)90( خب��ر داد و با 
بيان اينكه 9 ايستگاه مترو آماده شده و دستگاه 
تي بي ام آماده اتصال اين ايس��تگاه هاي مترو به 
يكديگر اس��ت روزنه امي��دي در دل اهوازي ها 
نش��اند.   چند ماه گذش��ت تا اينك��ه در آخرين 
ماه همان س��ال عب��اس هلاكوي��ي مديرعامل 
قطار ش��هري اهواز برخلاف اعلام شوراي شهر! 
پيشرفت برخي ايستگاه ها را در حد 50 درصد و 
برخي ديگر را بين 30 تا 50 درصد اعلام كرد و از 
توقف عمليات به دليل كمبود تجهيزات خبر داد.  
پس ازآن بارها خبرهاي ديگري منتشر شد كه 

اميد را در دل اهوازي ها كمرنگ تر مي كرد!
بالاخره پس از ماه ها بي خبري مديرعامل شركت 
حمل و نقل ريلي كش��ور با اش��اره به پيشرفت 
فيزيكي پروژه قطار ش��هري اهواز و سرعت آن، 
استفاده از مترو را در فروردين  ماه سال 93 وعده 
داد.  از س��ال 90 دلايل متعددي از جمله عدم 
توان شهرداري در پرداخت سهم اعتبار خود به 
عنوان دليل تأخير در اجراي پروژه مطرح شده 
بود. علاوه بر آن در مراحل نخس��ت كار قرار بود 
30درصد پروژه روي سطح زمين انجام شود اما 
بنا به ش��رايط آب و هوايي قرار ش��د تمام پروژه 
به صورت زيرزميني اجرا ش��ود و خود اين مورد 

تأخير سه ساله را براي بهره برداري از طرح رقم 
زد اما كمبود اعتبار و مش��كل س��رمايه گذاري 
خارجي )فاينانس( قطار شهري به عنوان دليل 
اصلي توقف پروژه مورد توافق مسئولان مربوطه 

مطرح شد. 
   خبر خوش معاون وزير

اجراي كند پروژه قطار شهري اهواز با وجود گره 
كور ترافيك و بروز مش��كلات زيست محيطي، 
آلودگي هوا و مش��كلات ترافيك��ي و البته عدم 
انتشار اطلاع دقيقي از زمان اتمام آن سبب ايجاد 
هرج و مرج و گله مندي بيش از پيش س��اكنان 
شهر اهواز و نهايتا انتقال اين نارضايتي از طريق 
مكاتبات و نامه نگاري با مس��ئولان كشور شد تا 
اينكه بالاخره هوشنگ خندان دل معاون عمراني 
وزير كش��ور در پاسخ به درخواس��ت اهوازي ها 
مبني بر تس��ريع در اتمام اين پروژه اعلام كرد: 
دولت تصميم گرفته به اين پروژه سرعت ببخشد 
به همين دليل از اين پ��س اين پروژه در اولويت 
دريافت فاينانس قرار مي گيرد تا سرعت اجراي 
طرح بيشتر شود. همچنين ساير پروژه هاي قطار 
شهري در كشور نيز در مسير تامين اعتبار قرار 
مي گيرند.  بنا به گفته خندان، دولت س��هم 50 
درصدي خود در پروژه قطار شهري اهواز كه به 
موجب قانون به دولت محول شده را انجام داده 
و حتي بخشي از تعهدات شهرداري اهواز را نيز 
پرداخت كرده است. تعهدات انجام نشده اي كه 
تا سال ها به عنوان يكي از موانع پيشرفت پروژه 

عنوان مي شد!
 البته چندي پيش ش��هردار اهواز بااعلام اينكه 
ش��هرداري به تعهدات خود در اين زمينه عمل 
خواهد كرد از مسئولان عاليرتبه كشور خواست 
نس��بت به راه اندازي و تكميل اين پ��روژه نگاه 
ويژه اي داشته باشند.  سيدخلف موسوي گفت: 
مش��كل فاينانس قطار ش��هري اهواز هنوز حل 
نشده است و راه ديگري براي راه اندازي اين پروژه 
نيست به همين دليل ما انتظار داريم اين مشكل 
نيز از س��وي دول��ت و بانك مرك��زي جمهوري 
اس��لامي ايران مورد توجه قرار گي��رد. گويااين 
پروژه به 600 ميلي��ون دلار اعتبار نياز دارد تا به 
مرحله بهره برداري برسد. علاوه بر اين با توجه به 
اينكه قطار شهري مشهد، خط جديد مترو تهران 
و حتي متروي ش��يراز راه اندازي ش��ده اند و اين 
پروژه در اهواز تاكنون به پايان نرسيده، شهرداري 
اهواز نيز براي عقب نماندن از قافله بالاخره خود 
را موظف دانس��ته به تعهداتي كه در اين زمينه 

برعهده دارد، عمل كند!
   ميليون ها دلار در راه اهواز

بالاخره پس از اين همه كش و قوس بر س��ر راه 
اجراي پروژه قطار شهري اهواز، در اوايل بهمن 
ماه سال جاري ، معاون اجرايي رئيس جمهور از 
اختصاص 385 ميليون دلار به فاز نخست پروژه 
قطار شهري اهواز خبر داد و قرار شد قطار شهري 
اهواز پ��س از ماه ها تعطيل��ي بالاخره به حركت 
در آيد.  بنا به اعلام اس��تانداري خوزس��تان در 
صورت رفع مش��كل مالي، فاز نخس��ت مترو از 
ايستگاه سه راهي فرودگاه تا مصلي تا پايان سال 
93 و فاز دوم آن از فلكه ساعت تا ميدان دانشگاه 

تا پايان سال 94 وارد مدار مي شود. 

تكميلپتروشيميدهلرانشتابميگيرد
ساخت و احداث پتروشيمي دهلران كه 

خبرنگارجوان
يكي از نيازهاي منطقه است با رايزني هاي    ايلام

به عمل آمده شتاب مي گيرد. 
محمدرضا مرواريد اس��تاندار ايلام با اعلام اين خبر گفت: بر اين اساس 
احداث اين مجتمع از سال هاي گذشته در دستور كار قرار گرفته است 
اما به دلايل مختلفي كار ساخت و احداث آن به كندي صورت مي گيرد 
كه بايد در نخستين فرصت برطرف شود.  اين مسئول اضافه كرد: در اين 
راستا ديداري با معاون وزير نفت و مجري پروژه در تهران صورت پذيرفت 

و خواستار تسريع در روند تكميل اين پروژه شدم.  
مرواريد تصريح كرد: اي��ن پروژه يكي از طرح هاي بزرگ اس��تان ايلام 
است كه چند سالي است اجراي آن به كندي صورت مي گيرد.  نماينده 
عالي دولت در اس��تان ايلام گفت: بايد با تزريق اعتبارات لازم و تأمين 
تجهيزات و لوازم آن سرعت تكميل و ساخت اين پروژه دو چندان شود.  
وي ادامه داد: بر اين اساس تمهيدات لازم براي تسريع در روند احداث 

پروژه پتروشيمي دهلران انديشيده شده است. 

برگزارينخستينيادوارهشهدايپايگاه
هواييبوشهر

فرمانده پايگاه هوايي شش�م ش�كاري 

خبرنگارجوان
ش�هيد ياس�يني بوش�هر از برگ�زاري    بوشهر

نخس�تين ي�ادواره ش�هيد سرلش�كر 
عليرضا ياس�يني، فرماندهان و 84 شهيد خلبان و پرسنل پايگاه 

هوايي در بوشهر خبر داد. 
امير سرتيپ مهدي هاديان با بيان اينكه در اين مراسم جمعي از فرماندهان 
نيروي هوايي، خانواده شهيدان ياسيني،  دوران و فكوري حضور خواهند 
داشت، گفت: پيشكسوتان پايگاه هوايي بوشهر در مساجد، دبيرستان ها، 
 دانشگاه ها و در جمع روحانيون حاضر شده و خاطراتي را از دوران جنگ 
تحميلي بيان مي كنند.  وي ادامه داد: تعدادي از ميادين اين شهر به ياد 
شهداي پايگاه هوايي و يكي از خيابان ها نيز به نام شهيد ياسيني نامگذاري 
خواهد شد ضمن اينكه ماكت هواپيماي F4 نيز در يكي از ميادين بوشهر 
نصب مي ش��ود.  هاديان افزود: در جريان برگزاري يادواره نمايشگاهي 
از آخرين تجهيزات پدافند و آفند نيروي هوايي و همچنين نمايش��گاه 
فرهنگي به مناسبت 19 بهمن روز نيروي هوايي در پايگاه شهيد ياسيني 
بوشهر برپا مي شود.  وي گفت: تنديس شهيد ياسيني تا سال 93 آماده 
خواهد ش��د ضمن اينكه پرديس ش��هيدان فكوري و ياسيني با حضور 

خانواده اين شهيدان پرده برداري خواهد شد. 
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اصفهان9درصدشهركهايصنعتيرادارد
استان اصفهان با داشتن ۷۷ شهرك و ناحيه 

خبرنگارجوان
   اصفهان

 
صنعت�ي در 1۲ هكتار مس�احت، حدود ۹ 
درصد كل شهرك هاي صنعتي كشور را به 

خود اختصاص داده است. 
مديرعامل شركت شهرك هاي صنعتي استان اصفهان با بيان اين مطلب 
و با اشاره به اينكه 93 درصد صنايع استان در شهرك هاي صنعتي مستقر 
هستند، گفت: 8 هزار و 500 واحد صنعتي، توليدي و خدماتي با اخذ مجوز 
در اين شهرك ها مستقر هستند.  سعادت بهرامي افزود: صنعتگران انتقالي 
نواحي جهاد كشاورزي كه طي يك سال گذشته موفق به عقد قرارداد با 
شركت شهرك ها نشده اند با داشتن اسناد و مراجعه به شركت مي توانند 
تا 80 درصد از تخفيف حق بهره برداري از زمين استفاده كنند.  وي تأكيد 
كرد: در صورت مراجعه بدهكاران شهرك هاي صنعتي، آنان مي توانند از 
ده ها مشوق و تخفيف بهره مند ش��وند.  مديرعامل شركت شهرك هاي 
صنعتي استان اصفهان گفت: شركت شهرك هاي صنعتي استان اصفهان 
در بين 30 استان كشور از لحاظ عملكرد رتبه نخست را به خود اختصاص 
داده و طي 9 ماه امسال اين ش��ركت از نظر ايجاد منابع حاصل از فروش 
زمين و ميزان شهرك س��ازي در كل كشور رتبه نخس��ت را كسب كرد.  
بهرامي افزود: هزينه شهرك سازي استان نسبت به كل كشور 15 درصد 
است كه نسبت هزينه شهرك سازي به منابع در اصفهان نزديك 80 درصد 
بوده در حالي كه متوسط اين عدد در كشور 4۷ درصد است.  وي ادامه داد: 
با افزايش نرخ تورم، منابع جذب شده براي ساخت شهرك هر چه سرعت 
گيرد در كاهش قيمت تمام شده و جذب سرمايه گذاران تأثيرگذار است. 

بهرهبرداريازمحورترانزيتياميديه
رئي�س اداره راه و شهرس�ازي اميديه از 

خبرنگارجوان
     خوزستان

انجام مراحل پاياني عملي�ات چهار باند 
كردن محور ترانزيتي اميديه به س�مت 

ماهشهر، بزرگ ترين بندر تجاري كشور و راه اندازي آن خبر داد. 
 رضا شيخ پور گفت: اين محور 55 كيلومتر طول دارد كه 22 كيلومتر آن 
در حوزه استحفاظي اميديه از شهريور امسال به صورت آزمايشي زير بار 
ترافيك رفته و مابقي مسير هم طي روزهاي آينده تكميل خواهد شد. 
وي افزود: عمليات اجرايي اين محور از چهار س��ال پيش آغاز ش��ده 
اما به دليل باتلاقي بودن مس��ير و نيز كمبود اعتبارات به كندي پيش 
مي رفت.  شيخ پور اعتبار ساخت اين محور را در مجموع 350ميليارد 
ريال از محل اعتبارات ملي اعلام كرد و افزود: قس��مت دوم مسير در 
حوزه استحفاظي ماهشهر در مرحله خط كشي و نصب علائم است كه 
در چند روز آينده زير تردد مي رود.  رئيس اداره راه و شهرسازي اميديه 
گفت: جاده قديم اميديه -ماهشهربه طول55 كيلومتر دو طرفه بوده و 
بيش از 30سال قدمت دارد و بايد محور جديد جايگزين آن شود.  وي 
افزود: در محور قديم به علت ارتفاع دو متري از سطح جاده و دو طرفه 
بودن تصادفات بيشتري به صورت عمده به صورت شاخ به شاخ به وقوع 
مي پيوست كه در محور جايگزين ديگر شاهد چنين مسائلي نخواهيم 
بود.  شيخ پور گفت: از طريق اين محور و از طرف اميديه وسايط نقليه 
ترانزيتي از سمت شيراز و كهگيلويه و بوير احمد براي بارگيري به سمت 
بندر عزيمت مي كنند كه با بهره برداري محور جديد اميديه � ماهشهر 

بار ترافيكي به نسبت زيادي كاهش مي يابد. 

متروامسالهمبهاهوازنميرسد!
قرار بود قطار شهري سال ۹0 در مركز خوزستان به حركت در آيد

كردستان مانند آيينه اي ش�فاف اس�ت كه غبار محروميت روي 
آن را گرفته است و براي برداش�تن اين غبار بايد از سرمايه بخش 

خصوصي استفاده كرد. 
 عبدالمحمد زاهدي اس��تاندار كردس��تان با عنوان كردن اين مطلب 
گفت: اعتبارات عمراني امس��ال كش��ور تاكن��ون 11 درصد پرداخت 
شده است و اين نش��ان مي دهد كه اعتبارات دولتي پاسخگوي اتمام 
پروژه هاي بزرگ نيست. استاندار كردستان درمورد زمان بهره برداري از 
فرودگاه سقز گفت: اين پروژه با اعتبار اندكي آغاز شده است و اين روند 
تا چندسال آينده طول مي كشد اما بنا داريم از سرمايه بخش خصوصي 
براي اتمام اين پروژه استفاده كنيم.  به گفته وي، دولت اجازه مي دهد 
تا از سرمايه بخش خصوصي در اتمام پروژه هاي نيمه تمام استفاده كرد 
و ما از سرمايه گذاران بخش خصوصي در راس��تاي سرمايه گذاري در 
بخش هاي راه، فرودگاه سقز و بيمارستان هاي شهرستان هاي استان 
استقبال خواهيم كرد.  زاهدي افزود: از آنجايي كه سرانه درآمد استان 
از نصف ميانگين كشوري نيز پايين تر است لذا سرمايه هاي كوچكي در 
اس��تان وجود دارد كه با جمع كردن اين سرمايه هاي كوچك در قالب 

تعاوني ها و شركت ها مي توان به اقتصاد استان كمك كرد.  
وي خاطرنشان كرد: استان كردستان جداي از اين موارد، نياز به يك 
س��رمايه گذاري بزرگ دارد كه اگر سرمايه گذاران بومي داخل و خارج 
استان و حتي افراد غيربومي نيز تمايل به سرمايه گذاري داشته باشند، 

مشوق هايي براي آنان در نظر گرفته خواهد شد. 
   تسهيلاتي با سود كم

استاندار كردس��تان مهم ترين اولويت خود را تلاش در راستاي توسعه 
استان دانس��ت و اضافه كرد: از مديران دستگاه هاي اجرايي مي خواهم 
كه به فكر توسعه استان باشند و از ريسك نترسند. قرار نيست به خاطر 
ترس از سوءاس��تفاده برخي از س��رمايه گذاران كه در گذشته صورت 
گرفته است، براي جذب سرمايه گذاران همت نكنيم.  وي با بيان اينكه 
سوءاستفاده برخي سرمايه گذاران در گذشته به معني كم كاري يا عدم 
توانايي دستگاه ها و ادارات نيست، بيان كرد: مسئولان بايد همه فكرشان 
توسعه استان باشد و در راس��تاي تحقق اين مهم ريسك پذير بوده و از 
هيچ تلاشي فروگذار نباشند.  زاهدي در مورد ايجاد بسترهاي لازم براي 
تشويق و جذب س��رمايه گذاران در اس��تان نيز اظهار كرد: مصوباتي از 
قبل در اين راستا وجود داشته كه بايد با تحقق آنها بستر ورود و جذب 
سرمايه گذاران را فراهم كرد.  استاندار كردستان تصريح كرد: علاوه بر 
معافيت هاي مالياتي و مشوق هاي سرمايه گذاري، هيچ محدوديتي در 
پرداخت تسهيلات با سود كم به سرمايه گذاراني كه بخواهند در بخش 
توليد اس��تان ورود پيدا كنند، وجود ندارد و اين مهم از طريق صندوق 
توسعه ملي با كمترين سود به آنها پرداخت مي شود.  زاهدي همچنين به 
بالا بودن قيمت زمين در شهرك هاي صنعتي استان اشاره كرد و گفت: 
قيمت زمين در شهرك هاي صنعتي كردستان از متوسط زمين در كشور 
بالاتر است در اين راستا با مسئولان صحبت كرده ايم كه با پايين آوردن 

قيمت ها بستر جذب سرمايه گذاران را در استان فراهم كنند. 

حالا كه هوا سرد ش�ده و خبر بارش ها در اقصي نقاط كشور به گوش 
مي رسد، شايد كمتر كسي به خشكسالي و كم آبي ها توجه كند. با در 
نظر گرفتن اين موضوع كه ايران در منطقه نيمه خشك و خشك كره 
زمين قرار دارد اكثر استان ها در اين كشور از نظر منابع آبي در وضعيت 
خوبي به سر نمي برند كه همين مسئله موجب از بين رفتن ساختارهاي 

اقتصادي، اجتماعي و اكولوژيكي باقي مانده در آن مناطق مي شود. 
      

خراسان جنوبي با مساحتي بيش از 15 ميليون هكتار در شرق كشور 
واقع شده و حدود 11 درصد مساحت كشور را به خود اختصاص داده 
اس��ت. حدود 96/5 درصد مساحت اس��تان را عرصه هاي طبيعي در 
برگرفته اس��ت و از اين ميزان 3۷/1 درص��د را عرصه هاي بياباني، 52 
درصد را مراتع كم تراكم بياباني، 6/5 درصد را مراتع خوب و متوسط و 
4/4 درصد را عرصه هاي جنگلي تشكيل مي دهد.  در مقابل تمام آمار 
و ارقام فوق بايد گفت كه خراسان جنوبي در ميان 31 استان كشور در 

زمره 16 استاني است كه از درجه خشكسالي شديد برخوردار است. 
   منابع حداقلي، استفاده حداكثري

خراسان جنوبي به خاطر موقعيت جغرافيايي اش از درجه حرارت بالايي 
برخوردار است. گرماي بالاي اين اس��تان در مقابل بارندگي هاي كم و 
پراكنده اش با ميانگين بارش140 ميلي متر در س��ال، موجب تبخير 
منابع آبي و به تبع آن ايجاد بحران خشكسالي در اين منطقه مي شود، 
موضوعي كه بسياري از كش��اورزان را از فعاليت منصرف و به كارهاي 
ديگر وا مي دارد.  كارشناسان معتقدند وقتي منطقه اي دچار خشكسالي 
مي شود، علاوه بر اينكه آمار توليدات زراعي به شدت كاهش مي يابد و 
جنگل ها و مراتع نيز آسيب مي بينند، بايد منتظر تلفات دام ها و ديگر 
موجودات در محيط زيست هم باشيم. همچنين آفات در چنين مواقعي 

به راحتي هجوم آورده و باقيمانده محصولات را نيز از بين مي برند. 
هر چند با بهره برداري بهينه از منابع موجود آبي در استان ها مي توان 
علاوه بر حفاظت از آبخيزها و عرصه هاي طبيعي، آثار خشكسالي را نيز 
كاهش داد، اما نبايد فراموش كنيم ك��ه اين كار جزو برنامه هاي كوتاه 

مدت به شمار مي آيد و براي بلند مدت بايد فكر اساسي تري كرد. 
هم اكنون منابع آب زيرزميني خراس��ان جنوبي شامل 3 هزار و 299 
حلقه چاه، 6 هزار و 252 رش��ته قنات و 2 هزار و 189 دهنه چش��مه 
است و اين در شرايطي اس��ت كه 95 درصد آب مصرف شده در بخش 
كشاورزي از منابع آب زيرزميني تامين مي شود. با اين اوصاف مي توان 
در چنين منطقه گرم و خشكي با يك برنامه ريزي درست بهترين راه 
استفاده و بهره برداري از آب هاي موجود را در دستور كار قرار داد تا با 

حداقل ها، به بازده حداكثري رسيد. 

رتبه16خراسانجنوبيدرخشكسالي
در اوج بارش ها به فكر كم آبي باشيم

آغوشبازكردستان
برايجذبسرمايهبخشخصوصي

سرپرست اداره 

خبرنگارجوان
     سيستان و بلوچستان

كل دامپزشكي 
سيس���تان و 
بلوچس�تان از افزاي�ش واكسيناس�يون دام 

سبك عليه بيماري بروسلوز خبر داد. 
به گزارش جوان از زاه��دان به نقل از روابط عمومي 
اداره كل دامپزشكي سيستان و بلوچستان، مهدي 

حسيني گفت: با هدف حفظ و حراست از سرمايه 
دامي و همچنين حفظ سلامت و بهداشت عمومي 
جامعه، در 10 ماه سال جاري تعداد 393 هزار و 90 
راس دام سبك عليه بيماري خطرناك بروسلوز )تب 
مالت( واكسينه ش��ده است.  سرپرس��ت اداره كل 
دامپزشكي سيستان و بلوچس��تان با اشاره به رشد 
12 درصدي ميزان واكسيناسيون نسبت به مدت 

مشابه خود در سال قبل افزود: بيماري بروسلوز يا تب 
مالت، يكي از مهم ترين بيماري هاي مهم، مسري و 
قابل انتقال بين انسان و دام است كه بيشتر از طريق 
مصرف شير و فرآورده هاي لبني غيرپاستوريزه به 
انسان منتقل مي شود.  وي اذعان داشت: از آنجا كه 
مخزن اين بيماري ها عمدتاً حيوانات و فرآورده هاي 
آنهاست، لذا اس��تراتژي مقابله با اين بيماري ها، در 

جمعيت دامي قرار داشته و بر همين اساس، سازمان 
دامپزشكي مسئوليت هاي گسترده و متعددي را بر 
عهده دارد.  حسيني متذكر شد: از جمله اقداماتي 
كه صورت گرفت��ه مي توان ب��ه ايج��اد مقاومت و 
ايمني مناسب در بدن دام از طريق واكسيناسيون، 
اطلاع رساني و آموزش بهره برداران، پرورش دهندگان 

و مصرف كنندگان اينگونه فرآورده ها اشاره كرد. 

سرانه فرهنگي ش�هر اسلامشهر بسيار پايين 
بوده و اين كمبودها از لحاظ س�رانه و امكانات 

فرهنگي معضلاتي را به همراه دارد. 
 محمد مهدي سليمي، مديرعامل سازمان فرهنگي، 
ورزشي شهرداري اسلامش��هر با عنوان كردن اين 
مطلب و با اش��اره به اينكه براي انجام فعاليت هاي 
فرهنگي، دو حوزه سخت افزاري و نرم افزاري بايد به 
موازات هم حركت كنند، گفت: تنها با تكيه بر حوزه 
نرم افزاري كه شامل برنامه ريزي محتوايي فرهنگ 
است، نمي توان شاخص هاي فرهنگي شهرستان 
را ارتقا داد و بايد حوزه س��خت افزاري فرهنگ كه 
شامل امكانات و فضاهاي فرهنگي است نيز توسعه 
يابد.  وي افزود: اين س��ازمان در حوزه محتوايي و 
پتانس��يل اجراي برنامه ها و آموزش هاي فرهنگي 
در حد خوبي قرار دارد، اين ادع��ا را در برنامه هاي 
اجرا شده و طرح هاي نيمه تمام خود ثابت كرده ايم.  
سليمي تأكيد كرد: متأسفانه سرانه هاي فرهنگي 
شهر اسلامش��هر، پاس��خگوي جمعيت و نياز اين 
شهر نيس��ت و نمي توانيم با اين فضاهاي محدود، 
برنامه هاي فرهنگي و آموزشي دلخواه خود را به اجرا 
در آوريم.  مديرعامل سازمان فرهنگي شهرداري 
اسلامشهر ادامه داد: هم اكنون تنها يك فرهنگسرا 
در اسلامشهر وجود دارد، در حالي كه حداقل بايد 
در هر منطقه شهرداري يك فرهنگسرا وجود داشته 
باشد. همچنين تنها سه باب خانه فرهنگ در شهر 

اسلامش��هر فعال اس��ت، در حالي كه براي تحقق 
اهداف فرهنگي و آموزشي شهر  بايد در هر محله يك 
خانه فرهنگ و سراي محله فعاليت كند.  سليمي 
افزود: متأس��فانه فرهنگسراي اس��تاد شهريار در 
شهرك امام حسين)ع( از سال 86 در حال احداث 
است و هنوز به بهره برداري نرسيده است، درحالي 
كه اين فرهنگسرا درس��ال هاي اخير مي توانست 
نقش ش��اياني در بهبود اوضاع فرهنگي و پركردن 
اوقات فراغت جوانان و نوجوانان اين ش��هرك، به 
نحوي شايسته و مفيد داشته باش��د.  مديرعامل 

سازمان فرهنگي، ورزشي، با اشاره به فعاليت تنها 
س��ينماي اسلامش��هر به عنوان يكي از مهم ترين 
فضاهاي فرهنگي اين شهرنيز گفت: حدود 15 سال 
از افتتاح اين سينما مي گذرد و امكانات آن در حال 
فرسوده شدن اس��ت كه بايد برخي از آنها تعويض 
و برخي ديگر تعمير اساس��ي ش��وند.   وي افزود: 
متأسفانه در اين 15 سال بودجه اي براي تعمير و 
نگهداري ساختمان و تعويض امكانات اين سينما 
تخصيص داده نشده است و با اين شرايط امكان دارد 
در سال هاي آينده با مشكلات زيادي براي تأمين 

نيازها و نگهداري آن مواجه باش��يم.  س��ليمي در 
بخش ديگري از سخنان خود دليل اصلي كند شدن 
فعاليت هاي فرهنگي سازمان فرهنگي، ورزشي را 
كمبود منابع مالي ذكركرد و گفت: اين س��ازمان، 
سازماني نوپاست و منابع درآمدي زيادي ندارد و به 

اين دليل با مشكلات مالي روبه روست. 
    نگرش اقتصادي مسئولان 

مديرعامل س��ازمان فرهنگي، هنري ش��هرداري 
اسلامش��هرتأكيد كرد:درس��ت اس��ت ك��ه بايد 
درآمدزاي��ي از اماك��ن فرهنگ��ي، ورزش��ي جزء 
برنامه هاي س��ازمان باش��د، اما نباي��د مانند يك 
بنگاه اقتصادي به سازمان فرهنگي نگاه شود.  وي 
گفت: س��ازمان فرهنگي بايد درآمدزا باشد، اما از 
فعاليت هاي فرهنگي نمي تواند نيازهاي اساس��ي 
مالي سازمان را تأمين كرد و از منابع ديگري بايد اين 
هزينه ها تامين گردد.  سليمي تصريح كرد: سازمان 
فرهنگي، ورزشي با سازمان هايي كه ذاتاً درآمدزا 
هس��تند، متفاوت بوده و اين سازمان براي اجراي 
برنامه هاي فرهنگي و ارتقاي سطح فرهنگ شهر 
مجبور است از كمك هاي مالي شهرداري استفاده 
كند.  وي افزود: س��الن چند منظ��وره مجموعه 
ورزشي امام خميني)ره( با پيشرفت ۷0 درصدي و 
استخر اين مجموعه با پيشرفت 40 درصدي، مدتي 
است به حال خود رها شده اند و هنوز بودجه اي براي 

اتمام آنها در نظر گرفته نشده است. 

اسلامشهرازپايينبودنسرانهفرهنگيرنجميبرد

تشديداقداماتكنترليتبمالتدرسيستانوبلوچستان

خبرنگارجوان
    اسلامشهر

پروژه احداث قطار شهري در اهواز به منظور رفع مشكل ترافيكي و تسريع 
در سفرهاي درون شهري شهروندان از سال 1380پس از هشت سال مطالعه، 
به تصويب رسيد. يك سال به منظور اجراي اين طرح، سازمان قطار شهري 
اهواز تاسيس شد و در همان سال مطالعات فاز صفر پروژه قطار شهري اهواز 

توسط مهندسان مشاور به انجام رسيد. دو سالي گذشت تا اينكه بالاخره 
كريدور خط يك مسير ش�مال ش�رقي �� جنوب غربي اين قطار به طول 
تقريبي ۲3 كيلومتر به تصويب رسيد و به دنبال آن مديريت طرح پروژه در 
سال 83 انتخاب و قرارداد انجام مطالعات فاز يك با شركت مشاور منعقد شد. 

مريم احمدي
  گزارش يك

محمدرضا هاديلو


